
Til Økonomi- og Erhvervsudvalget Viborg den 21. august 2019

Medarbejderudtalelse vedr. 

Nyt reduktionsforslag om yderligere mulige reduktioner på politikområdet 
Administrativ organisation

Som udgangspunkt kan medarbejderrepræsentanter i Fælles MED ADM ikke bakke op om det fremsatte 
nye reduktionsforslag.

Der henvises I den forbindelse bl.a. til de fremsatte bemærkninger ved dialogmødet med Økonomi- og 
Erhvervsudvalget den 15. maj 2019, hvor der bl.a. blev spurgt ind til hvornår er nok ”nok” mv. 

Herudover har medarbejdersiden i Fælles MED ADM nogle supplerende kommentarer/bemærkninger til 
det fremsatte forslag:

Afsnit 3: Kvalitet

Medarbejderne i Fælles MED ADM udtrykker bekymring for at reduktionsforslaget, hvis det gennemføres, 
kan have afledte konsekvenser i form af, at opgaver flyttes til decentrale enheder eller øget anvendelse af 
eksterne konsulenter. 

Endvidere gør medarbejderne også opmærksom på, at stabe og sekretariater understøtter den øvrige 
organisations arbejde med effektivisering og digitalisering, og at reduktionsforslaget vil reducere muligheden 
for at gøre det.

Afsnit 4: Trivsel og andre arbejdsmiljømæssige konsekvenser

Medarbejderne i Fælles MED ADM gør opmærksom på, at det bliver medarbejderne, der kommer til at 
forklare og stå på mål for reduktionerne og de serviceforringelser der uundgåeligt følger. Dette vil få negative 
arbejdsmiljømæssige konsekvenser, og medarbejderne opfordrer derfor også byrådet til at tage ansvar for 
reduktionerne.

I det hele taget finder medarbejderne det vigtigt, at der hurtigt bliver klarhed over, hvor reduktionerne slår 
igennem.

Afsnit 5: Den videre proces

Medarbejderne i Fælles MED ADM lægger vægt på, at hvis reduktionsforslaget vedtages, at der bliver afsat 
tid til en ordentlig proces ved gennemførelsen, herunder medarbejderindflydelse.

På vegne af medarbejderne i Fælles MED ADM

Lene Rasmussen 
Næstformand


